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STIMAŢI TOVARĂŞI,
După cum s-a văzut, prevederile 

planului de stat pe 1971 se înscriu 
atît în spiritul Directivelor Con
gresului al X-lea al partidului, cit 
şi în liniile proiectului de plan 
trimis încă din luna iulie tuturor 
unităţilor economice. Precizările şi 
completările care au fost aduse 
între timp au îmbunătăţit o serie 
de prevederi, asigurind, totodată, 
posibilitatea realizării unui ritm 
mai accentuat de dezvoltare a e- 
conomiei noastre naţionale. Carac
teristica principală a planului pe 
1971, ca de altfel a întregului cin
cinal viitor, este însă punerea în 
centrul preocupării organelor de 
partid şi de stat, a tuturor oame
nilor muncii a obiectivului ridi
cării calitative a activităţii econo
mice în toate domeniile. Această 
caracteristică generală va trebui să 
fie pe parcurs tot mai mult ac
centuată. Creşterea eficienţei eco
nomice, asigurarea unei calităţi 
superioare a produselor, sporirea 
productivităţii muncii sínt, pînă 
la urmă, problemele esenţiale ale 
economiei, de buna lor soluţionare 
dcpinzînd însăşi dezvoltarea cu 
succes a societăţii noastre socia
liste în viitor. Cred că putem afir
ma că realizarea prevederilor ur
mătorului cincinal va permite 
României să treacă realmente în- 
tr-o etapă superioară a dezvoltării 
sale economice. De aceea, se im
pune să luăm toate măsurile, să 
depunem toate eforturile pentru ca 
prevederile planului şi îndeosebi 
acelea privitoare Ia intensificarea 
laturii calitative a activităţii noas
tre economice să fie realizate în 
cele mai bune condiţiuni.

O problemă deosebită, asupra 
căreia doresc să mă opresc pe scurt, 
este valorificarea tot mai intensă 
a resurselor interne de materii 
prime şi materiale. Aceasta va tre
bui să constituie, de asemenea, o 
preocupare centrală a tuturor or
ganismelor noastre economice de 
sus pînă jos şi de jos pînă sus. 
Dé punerea în valoare a resurselor 
interne, chiar a zăcămintelor cu 
conţinut mai sărac de substanţe 
utile, depinde realizarea viitorului 
cincinal, crearea unei baze solide 
pentru activitatea viitoare. AVem 
în ţară zăcăminte încă insuficient 
folosite, avem rezerve pentru o 
serie de domenii ale producţiei 
materiale care, bine valorificate, 
pot să ne creeze disponibilităţi în
semnate pentru export. Tocmai de 
aceea, în prevederile noului plan 
s-au accentuat cerinţele pentru o 
mai bună valorificare a resurselor 
interne de materii prime. Chiar 
peste ceea ce este înscris în pro
iectul prezentat s-au găsit posibi
lităţi noi şi — pînă Ia dezbaterea 
planului cincinal în primăvară în 
plenara Comitetului Central sau în 
vară în Conferinţa Naţională — 
va trebui încă să aducem serioase 
îmbunătăţiri în acest domeniu.

Au vorbit aici atît prim-secre- 
tari, cît şi directori de centrale şi 
întreprinderi, miniştri, alţi membri 
ai Comitetului nostru Central. Dis
cuţiile au relevat o deplină una
nimitate în aprobarea planului şi 
a bugetului, precum şi a măsuri
lor adoptate în şedinţa comună a 
Comitetului Executiv şi a Consi
liului de Miniştri privind îmbună
tăţirea proiectului de plan pe 1971 
şi a proiectului de plan cincinal, 
cît şi perfecţionarea organizării, 
conducerii şi planificării agricul
turii. S-au făcut, totodată, pe drept 
cuvînt, unele observaţii şi critici 
întemeiate la adresa activităţii u- 
nor ministere şi organe centrale, 
au fost formulate o serie de pro
puneri de îmbunătăţire a muncii 
noastre, în cea mai mare parte 
juste, şi de care va trebui să se 
ţină seama. Unele dintre ele ur
mează să fie introduse în plan. 
Altele, referitoare la stilul şi me
todele de muncă în economie, la 
necesitatea îmbunătăţirii aprovi
zionării telinico-materiale, — care 
nu se referă la prevederile planu
lui propriu-zis — trebuie să ne 
stea în atenţie în activitatea cu
rentă, practică de realizare a pla
nului.

Este adevărat, tovarăşi, aprovi
zionarea tehnico-materială este una 
din problemele cele mai impor
tante ale activităţii economice. 
Este necesar să luăm măsuri ener-.

gice pentru ca în cadrul prevede
rilor de plan, a normelor de con
sum stabilite să realizăm o apro
vizionare ritmică, în condiţiuni co
respunzătoare, în toate ramurile 
economiei naţionale. Deficienţele 
care s-au manifestat in acest do
meniu, nu se datoresc atît lipsuri
lor cantitative de materiale, ci 
faptului că nu s-a asigurat livra
rea la timp a materiilor prime şi 
altor produse necesare, că coope
rarea între întreprinderi pentru 
realizarea diferitelor ansamble şi 
subansamble Iasă încă mult de do
rit. Aceste neajunsuri provoacă se
rioase greutăţi în desfăşurarea pro
cesului de fabricaţie, afectează rit
micitatea producţiei. Pentru îmbu
nătăţirea situaţiei s-au stabilit o 
serie de măsuri, iar altele vor tre
bui luate în continuare; se lu
crează de altfel şi la o lege menită 
să reglementeze mai bine întregul 
sistem de aprovizionare tehnico- 
materială. Este însă limpede că 
orice lege am adopta, ea nu va 
putea rezolva de la sine problema, 
dacă fiecare minister, fiecare cen
trală şi unitate economică nu se 
va ocupa cu mai multă răspun
dere de asigurarea aprovizionării 
tchnico-matcriale, de respectarea 
normelor de consum, de buna gos
podărire a materiilor prime şi ma
terialelor.

S-au adus critici în legătură cu 
încheierea şi respectarea contrac
telor economice, relevindu-se o 
serie de neajunsuri în această pri
vinţă. Este adevărat că legea con
tractelor s-a adoptat abia în pri
măvara acestui an. însă nimic nu 
a împiedicat centralele, întreprin
derile să încheie contractele nece
sare, mai cu seamă că proiectul de 
plan a fost transmis unităţilor în
că din luna iulie, iar modificările 
aduse ulterior nu pun în discuţie 
prevederile de ansamblu, fondul 
programului de dezvoltare. Nein- 
cheierea unor contracte pentru 
producţia internă este cu totul ne
justificată. Sigur, în ce priveşte 
contractele în exterior, trebuie să 
ţinem seama de faptul că încheie
rea lor depinde nu numai de noi, 
ti şi de parteneri, dar şi aici tre
buie acţionat mai intens pentru a 
contracta din timp o cît mai mare 
parte a producţiei destinate pieţei 
externe.

In toate privinţele se impune o 
mai mare preocupare pentru creş
terea rolului centralelor şi între
prinderilor. Trebuie arătat că atît 
problemele aprovizionării tehnico- 
materiale, cit şi cele privind în
cheierea contractelor depind, pînă 
la urmă, de munca fiecărei orga
nizaţii şi întreprinderi economice. 
Fireşte, ministerele au datoria  ̂ să 
ajute şi să sprijine eficient unită
ţile, să intervină prompt unde a- 
par greutăţi, dar centralele şi în
treprinderile trebuie să-şi exercite 
într-o măsură mult mai mare com
petenţele şi răspunderile lărgite 
ce li s-au atribuit. Aşa cum am 
mai spus, de la începutul anului 
viitor vor creşte şi mai mult atri- 
buţiunile centralelor, mai cu sea
mă în ce priveşte comerţul exte
rior. Fiecare centrală va răspunde 
direct de realizarea exportului. 
Este necesar să se înţeleagă că 
sarcinile de conducere a produc
ţiei încep cu achiziţionarea mate
riilor prime şi utilajelor necesare 
şi se termină o dată cu vînzarea 
în ţară sau în străinătate a măr
furilor fabricate. Numai atunci 
cînd se încasează contravaloarea 
produselor — în lei sau în valută 
— se încheie ciclul de producţie 
şi numai după aceasta se poate 
considera că întreprinderea, con
ducerea ei, întregul personal şi-au 
îndeplinit sarcinile de plan, obli
gaţiile faţă de societate.

Doresc să subliniez şi cu acest 
prilej că asigurarea exporturilor 
reprezintă o problemă de primă 
importanţă a activităţii noastre e- 
conomice. în anul acesta, o serie 
de ministere, centrale şi judeţe nu 
îşi realizează sarcinile de export. 
Sigur, am avut greutăţi în agricul
tură, în industria alimentară — 
ramuri Ia care am diminuat preve
derile iniţiale de export pentru a 
putea asigura aprovizionarea popu
laţiei. încă din luna mai am discu
tat, însă, să compensăm cel puţin 
în parte aceste minusuri prin su

plimentarea exportului de produse 
industriale. Sínt, într-adevăr, mi
nistere care au înfăptuit această 
sarcină — şi aş dori să menţionez 
efortul, munca pozitivă depuse în 
acest sens de Ministerul Industriei 
Lemnului care îşi îndeplineşte în 
condiţiuni bune, la termen, nu nu
mai planul de producţie, ci şi cel 
de export, aducînd chiar în plus 
cîteva milioane de lei valută. E- 
xistă însă şi ministere industriale 
care nu numai că nu şi-au reali
zat planul, dar au creat greutăţi. 
Comitetele judeţene de partid şi 
consiliile populare trebuiau şi ele 
să acorde mai multă atenţie pro
blemelor comerţului exterior, în 
special sporirii exportului. Pentru 
a putea importa şi a aduce la timp 
utilajele, instalaţiile şi materiile 
prime de care avem nevoie, tre
buie să ne creăm resursele valu
tare necesare, mijloacele de plată 
a acestor produse. De altfel, ince- 
pind cu anul viitor, se va intro
duce regula ca centralele şi între
prinderile să aibă posibilitatea 
să-şi acopere importul prin ex
port. Numai în cazul unităţilor la 
care nevoile de import sínt mai 
mari decit posibilităţile dc export 
diferenţa va putea fi acoperită de 
la buget. Va fi necesar, totodată, 
să defalcăm mai bine sarcinile de 
export pe judeţe, astfel îneît co
mitetele judeţene de partid, dispu- 
nînd de cifrele planului de export 
ale tuturor întreprinderilor dc pe 
teritoriu, să poată răspunde direct 
de realizarea lor.

în această ordine de idei, do
resc să reamintesc şi o altă pro
blemă, Ia care, de asemenea, m-am 
referit în şedinţa Comitetului Exe
cutiv şi a guvernului, şi anume 
necesitatea de a acorda mai multă 
atenţie cooperării în producţie cu 
statele socialiste, precum şi cu al
te ţări. S-au realizat unele acţiuni, 
dar se impune ca anul 1971 şi cin
cinalul viitor să asigure în acest 
domeniu o îmbunătăţire radicală.

în legătură cu problemele de co
merţ exterior, doresc să subliniez 
încă o dată necesitatea stringentă 
de a reduce mai substanţial im
porturile. Ştiu că mulţi miniştri şi 
directori de centrale consideră că 
au făcut în această direcţie efor
turi mari. Cred însă că şi faţă de 
prevederile actuale sínt posibilităţi 
importante şi trebuie să acţionăm 
în continuare — atît pentru anul 
1971, cît şi pentru anii următori 
— pentru reducerea importurilor, 
într-un timp scurt trebuie să rea
lizăm un comerţ exterior activ, să 
asigurăm echilibrarea balanţei 
noastre de plăţi externe. în acest 
scop trebuie să valorificăm mai 
intens resursele interne, să redu
cem importurile şi să sporim ex
porturile.

Atît în scopul dezvoltării expor
turilor, ,cît şi pentru satisfacerea 
în mai bune condiţii a nevoilor 
interne, va trebui să luăm măsuri 
energice pentru îmbunătăţirea ca
lităţii produselor. Ministerele şi 
comitetele judeţene de partid, 
centralele trebuie să facă din pro
blema calităţii produselor, sub 
toate aspectele sale, o problemă 
principală a întregii noastre activi
tăţi economice. Nu trebuie să se 
mai admită, sub nici un motiv, 
scoaterea din întreprinderi a pro
duselor dc calitate proastă. Este 
o obligaţie de prim ordin atît a 
muncitorilor, tehnicienilor şi spe
cialiştilor, cît şi a organelor de 
control, a conducerilor întreprin
derilor şi ministerelor să asigure 
respectarea strictă a disciplinei 
tehnologice şi a normelor de cali
tate, să facă totul pentru ridicarea 
continuă a performanţelor calita
tive ale produselor româneşti.

în ansamblu, tovarăşi, avem 
toate premisele pentru a realiza 
în condiţii bune planul pe 1971 — 
primul an al cincinalului. Pornind 
cu o pregătire mai temeinică, aşa 
cum au subliniat, de altfel, mai 
mulţi tovarăşi în plenară, vom 
avea fără îndoială şi rezultate su
perioare. Esenţialul îl constituie 
însă buna organizare a activităţii 
de sus pînă jos, creşterea spiritu
lui de răspundere şi întărirea dis
ciplinei în muncă. In ultimă in
stanţă, tot ceea ce realizăm de

pinde de oameni, de felul cum ei 
organizează activitatea şi, fiecare 
la locul său de muncă, acţionează 
pentru a pune în practică hotărî- 
rile stabilite, pentru înfăptuirea 
obiectivelor pe care ni le propu
nem. Or, trebuie spus, că sínt 
încă lipsuri serioase în ce priveşte 
spiritul de răspundere, operativi
tatea cu care o serie de tovarăşi, 
chiar cu munci de conducere su
perioare rezolvă problemele.

S-a vorbit aici pe drept cuvînt 
de problema întreţinerii utilajelor 
şi instalaţiilor. Această problemă 
nu poate fi soluţionată numai prin 
asigurarea unei cantităţi sporite de 
piese de schimb. De altfel, în 
scopul asigurării pieselor de schimb 
necesare s-au luat măsurile co
respunzătoare. Multe din neajun
surile care se manifestă astăzi, 
sínt determinate de întreţinerea 
nesatisfăcătoare a utilajelor, de 
lipsa de grijă pentru exploatarea 
în condiţiuni raţionale a maşini
lor. Asemenea fenomene negative 
întîlniin din păcate chiar în uzine 
moderne, din industria chimică, de 
exemplu, ca şi din alte ramuri. 
Există deficienţe şi în funcţionarea 
sistemului energetic, care se răs- 
frîng asupra activităţii multor u- 
riităţi. Organele de partid şi de 
stat, conducerile unităţilor econo
mice trebuie să acţioneze cu toată 
fermitatea pentru asigurarea bu
nei întreţineri şi exploatări a in
stalaţiilor, pentru întărirea disci
plinei de producţie şi de muncă în 
toate întreprinderile. Fără disci
plină şi ordine riguroasă, tovarăşi, 
nu se pot conduce uzinele şi insta
laţiile automatizate de care dispu
nem astăzi. La rezolvarea acestei 
sarcini trebuie să mobilizăm orga
nizaţiile de partid, sindicale şi de 
tineret, masa largă a oamenilor 
muncii — deoarece numai astfel 
vom putea înfăptui în bune condi
ţii sarcinile mari care stau în faţa 
economiei.

O altă preocupare principală a 
noastră trebuie să fie realizarea în 
practică a hotărîrilor pe care 
le-am luat în vederea pregătirii 
cadrelor. Atît din experienţa noas
tră, cît şi din experienţa altor ţări, 
reiese cu claritate necesitatea ca 
toţi salariaţii să fie obligaţi să ur
meze periodic cursuri de perfec
ţionare, după programul de lucru. 
Se impune o preocupare deosebită 
pentru reciclarea cadrelor, asigu- 
rindu-se, inclusiv, participarea ac
tivului nostru de partid la cursu
rile de pregătire şi perfecţionare. 
Astăzi sarcinile economice şi so
ciale sínt de o asemenea complexi
tate, îneît oricare activist de partid 
şi de stat trebuie să aibă cunoş
tinţe temeinice în domeniul con
ducerii şi organizării, capacitatea 
de a rezolva operativ şi eficient 
multiplele probleme noi ce se pun 
în diferite sectoare de activitate.

în general este necesar să acor
dăm mai multă atenţie îmbunătă
ţirii stilului şi metodelor noastre 
de muncă, să lichidăm cu mai 
multă hotărîre fenomenele de biro
cratism care se manifestă în acti
vitatea unor cadre din aparatul de 
partid şi de stat. Am mai discutat 
această problemă — şi doresc şi 
cu acest prilej să subliniez necesi
tatea de a conduce nu din birou, 
nu prin intermediul hîrtiilor, ci 
prin contactul nemijlocit, viu, cu 
oamenii, rezolvînd în mod opera
tiv şi direct problemele ce se ri
dică în munca unităţilor econo
mice şi social-culturale. Din pă
cate, mulţi din tovarăşii noştri 
pregetă să facă acest lucru, consi
deră în mod greşit că şi-au făcut 
datoria dacă dau o dispoziţie scrisă 
sau pun o rezoluţie pe un referat. 
Nu de hîrlii este nevoie, ci de o 
activitate concretă, pentru soluţio
narea problemelor practice. în 
prezent, munca este de aşa natură 
îneît dacă nu vom înţelege să re
nunţăm cu desăvârşire Ia vechile 
metode şi procedee şi nu vom in
troduce un stil nou, o practică 
nouă de conducere, un contact 
sirîns, eficient cu viaţa, cu pro
ducţia, cu unităţile de jos, nu vom 
reuşi să înfăptuim uriaşul pro
gram ce ne stă în faţă. C e v u  C C  

se impune acum în activitatea 
noastră este tocmai schimbarea 
radicală a stilului şi metodelor de

muncă, în pas cu noile exigenţe 
aie economiei, ale societăţii socia
liste în plină dezvoltare.

Am vorbit despre activitatea şi 
sarcinile actuale ale organelor ju
deţene de partid şi ale consiliilor 
populare. Aş dori numai să men
ţionez că, ocupîndu-se de proble
mele producţiei, de celelalte sar
cini pe care le avem de rezolvat, 
să nu uite nici un moment îndato
rirea de a asigura aprovizionarea 
în bune condiţiuni a populaţiei. 
Pînă Ia urmă, tovarăşi, întreaga 
activitate de construcţie socialistă, 
tot ceea ce făurim noi este desti
nat satisfacerii nevoilor materiale 
şi spirituale ale omului, ridicării 
din toate punctele de vedere a bu
năstării sale, asigurării condiţiilor 
ca toţi membrii societăţii să se 
bucure din plin de binefacerile 
civilizaţiei moderne. Aceasta pre
supune să acordăm toată grija sa
tisfacerii necesităţilor oamenilor 
muncii de Ia oraşe şi sate — atît 
celor legate de aprovizionarea cu 
produse alimentare şi industriale, 
cit şi celor cultural-educative, în 
general tuturor problemelor care 
privesc ridicarea nivelului de viaţă 
şi cultură al poporului nostru.

Or, trebuie să spun că pe lingă 
greutăţile mari cauzate de calami
tăţile din primăvară, de condiţiile 
nefavorabile care au afectat în 
mod foarte serios agricultura, o 
serie de lipsuri ce s-au resimţit în 
aprovizionarea pieţei s-au datorat 
defecţiunilor din activitatea orga
nelor de comerţ interior, a consi
liilor populare. O cauză a acestei 
situaţii rezidă şi in insuficienta 
activitate de control şi îndrumare 
din partea comitetelor judeţene de 
partid asupra organelor de comerţ 
şi aprovizionare.

Doresc să informez plenara că 
noi dispunem de rezerve şi canti
tăţi mai mari decit anul trecut la 
carne, peşte, grăsimi, cartofi, orez, 
la alte produse alimentare princi
pale, precum şi la mărfurile in
dustriale. La unele produse ali
mentare am reuşit să asigurăm, 
recurgînd şi Ia import, cantităţi 
aproape duble faţă de cele pe care 
le-am avut cu un an în urmă. Am 
creat astfel condiţii pentru o bună 
aprovizionare a populaţiei.

Principalul este acum să ne 
preocupăm de îmbunătăţirea acti
vităţii de desfacere, de buna gos
podărire a fondului de marfă dis
ponibil. Ministerul Comerţului In
terior şi toate celelalte organisme 
care se ocupă de problemele apro
vizionării trebuie să acorde cea 
mai mare atenţie deservirii cores
punzătoare a populaţiei, satisfa
cerii la nivel corespunzător a ne
voilor oamenilor muncii.

Nu vreau să mă mai opresc la 
problemele perfecţionării organi
zării, conducerii şi planificării a- 
griculturii. Măsurile stabilite au 
fost publicate, s-au dezbătut larg 
în rîndul ţărănimii cooperatiste, 
iar în prezent se desfăşoară mun
ca pentru aplicarea lor în viaţă. 
Este necesar să acţionăm cu toată 
perseverenţa în vederea traducerii 
lor integrale în fapt, deoarece 
numai astfel vom putea asigura o 
dezvoltare susţinută a agriculturii 
noastre socialiste, creşterea contri
buţiei sale Ia progresul economiei 
naţionale, sporirea nivelului de 
trai al ţărănimii şi întregului 
nostru popor.

Introducerea venitului lunar mi
nim garantat va duce Ia creşterea 
veniturilor ţărănimii, a puterii sa
le dc cumpărare. Totodată, am 
hotărît la şedinţa de ieri a Comi
tetului Executiv unificarea preţu
rilor Ia produsele industriale ce 
se rând cooperativelor şi unităţilor 
de stat. Se vor reduce preţurile cu 
care ţărănimea cumpără maşini şi 
utilaje agricole, piese de schimb, 
produse petroliere, electrotehnice, 
ciment, produse chimice şi altele; 
prin aceste reduceri, cooperativele 
vor obţine în 1971 o economie de 
540 milioane lei, iar gospodăriile 
ţărăneşti individuale de circa rS 
milioane lei. De asemenea, s-au
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DESCHIDEREA 
LUCRĂRILOR 

SESIUNII 
MARII ADUNĂRI 

NATIONALE
Marea Adunare Naţională s-a 

întrunit ieri, 17 decembrie 1970, 
pentru a dezbate Planul de dez
voltare a economiei naţionale sl
P.ugetul de stat pe anul 1971, pri
mul an dintr-un nou cincinal care 
deschide României socialiste o 
c«le şi mai largă de progres şi 
prosperitate.

Lucrările primei şedinţe au în
ceput la ora 10. în sala Marii 
Adunări Naţionale se aflau, ală
turi de deputaţi, numeroşi invi
taţi — conducători de instituţii 
centrale şi organizaţii obşteşti, 
activişti de partid şi de stat, per
sonalităţi ale vieţii economice, 
ştiinţifice şi culturale, ziarişti. 
Erau, de asemenea, prezenţi şefi 
ai misiunilor diplomatice acredi
taţi în ţara noastră, precum şi 
corespondenţi ai presei străine.

Deputaţii şi invitaţii au întîmpi- 
nat cu puternice şi îndelungi a- 
plauze sosirea in sala de şedinţe 
a conducătorilor partidului şi sta
tului.

In loja din dreapta au luat Ioc 
tovarăşii Nicolae Ceauşescu, Emil 
Bodnaraş, Paul Niculescu-Mizil, 
Gheorghe Pana, Virgil Trofiu, IIie 
Verdeţ, Maxim Berghianu, Florian 
Dănălache, Constantin Drăgan, 
Emil Drăgănescu, Janos Fazekas, 
Petre Lupu, Manea Mănescu, 
Dumitru Popa, Dumitru Popescu, 
Ieonte Răutu, Gheorghe Stoica, 
Vasile Viicu.

în loja din stingă se aflau mem
brii Consiliului de Stat.

Lucrările sesiunii au fost des
chise de tovarăşul Ştefan Voi tec, 
preşedintele Marii Adunări Naţio
nale.

Deputaţii şi invitaţii au păstrat 
un moment de reculegere în me
moria deputatului acad. prof. 
Costin Neniţescu, reprezentant 
strălucit al ştiinţei româneşti, ex
ponent de seamă al .ştiinţei inter
nationale, stins din viată în pe
rioada care s-a scurs de la ultima 
sesiune a M.A.N.

Marea Adunare Naţională a 
adoptat, în unanimitate, următoa
rea ordine de zi:

1. Verificarea legalităţii alegerii
ca deputat a tovarăşului MÎRON 
CONSTANTINESCU, în circum
scripţia electorală nr. 10 —
»Gheorghe Gheorghiu-Dej", din 
judeţul Bacău;

2. Proiectul de lege pentru a- 
doptarea Planului de stat al eco
nomiei naţionale pe anul 1971;

3. Proiectul de lege pentru a-
doptarea Bugetului de stat pe 
anul 1971; *

4. Proiectul de lege pentru pre- ţ 
lungirea aplicării Legii nr. 22 din Í 
1967 privind unele măsuri de per
fecţionare a conducerii şi planifi
cării economiei naţionale;

5. Proiectele de legi pentru a- 
probarea decretelor cu putere de 
lege emise de Consiliul de St-ri ! 
de Ia ultima sesiune a Marii -■ 
Adunări Naţionale;

6. Modificări în componenţa ti
no r comisii permanente ale Marii 
Adunări Naţionale.
) La primul punct al ordinii de 
zi, deputatul Tudor Drăganu, pre
şedintele Comisiei de validare, a 
prezentat raportul acestei comisii 
pentru validarea mandatulv' de
putatului Miron Constantine-,cu, 
membru supleant al Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R., pre
şedintele Academiei de Ştiinţe 
Sociale şi Politice, ales în locul 
devenit vacant.

Trecîndu-se Ia vot, Marea 
Adunare Naţională a validat în 
unanimitate mandatul noului de
putat.

Deputatul Maxim Berghianu,
preşedintele Comitetului de Stat 
al Planificării, a prezentat apoi 
expunerea la proiectul de lege 
pentru adoptarea Planului de stat. 
al economiei nationale pe anul 
1971.

în continuarea ordinii de zi, 
deputatul Florea Dumitrescu, mi
nistrul finanţelor, a prezentat ex
punerea la proiectul do lege pen
tru adoptarea Bugetului de stat 
pe anul 1971.

La amiază,» şedinţa Marii 
Adunări Nationale a luat sfîrşit 
pentru a da posibilitate comisii
lor permanente să-şi continue lu- ' 
crările în legătură cu proiectele 
de legi înscrise pe ordinea de zi 
a sesiunii.

*

în cursul după-amieziî, comi
siile economico-financiara; pentru 
industrie, construcţii şi transpor
turi; pentru agricultură şi silvi
cultură; pentru sănătate, muncă şi 
asigurări sociale; pentru învăţă
mânt, ştiinţă şi cultură; pentru 
consiliile populare şl administra
ţia de stat, şi comisia juridică, 
s-au întrunit în şedinţe de lucru.

Lucrările în plen ale actualei 
sesiuni a Marii Adunări Natio
nale vor fi reluate vineri Ja 
oi a 9,00.

(Agerpresj

Prima plenară a filialei 
Sibiu a Uniunii Arhitecţilor

Azi şi miine, Sibiul este gazda 
unei prestigioase manifestări: prima 
plenară a filialei Sibiu a Uniunii Ar
hitecţilor.

La plenară participă reprezentanţi 
ai organelor de stat judeţean şi mu
nicipal Sibiu, arhitecţii angajaţi în 
diverse compartimente ale judeţului 
şi municipiului precum şi un număr 
de 32 de invitaţi, arhitecţi din Bucu
reşti, specialişti şi factori de răspun
dere ai diferitelor organisme de 
resort printre care: prof. arh. Marcel 
Tocar şi Traian Chitulescu.

Dezbaterile se vor axa pe proble
matica pe care o implică dezvolta
rea oraşului Sibiu: planul de siste
matizare a acestuia. Dintre detaliile 
importante ale schiţei, care se stih 
in stadiu de lucru, vor retine, fără 
îndoială, atenţia participanţilor cele 
referitoare la zona industrială Sibiu- 
Est şi Piaţa Unirii.

în numele zecilor de mii de si- 
bieni interesaţi de perspectivele de 
dezvoltare ale oraşului lor, uram 
succes dezbaterilor, cît mai fertile 
învăţăminte şi sugestii.

A .S. prinţul Shahpoor Mahmood Reza 
Pahiavi in v izită  la Sibiu

In cadrul vizitei pe care o între
prinde în tara noastră, Alteta Sa 
prinţul Shahpoor Mahmood Reza 
Pahiavi a sosit miercuri la Sibiu, 
înaltul oaspete a vizitat ieri uzina 
„Independenta", unde g luat cunoş
tinţă de realizările şi experienţa spe
cialiştilor sibieni, în domeniul indus
triei constructoare de utilaj minier, 
interesindu.se îndeaproape de orga

nizarea uzinei şi perspectivele de 
dezvoltare în viitor.

în cursul aceleiaşi zile, «aspetele 
a făcut un tur al oraşului şi a vizi
tat Muzeul Brukenthai.

în timpul vizitei la Sibiu, Alteţa 
Sa prinţul Shahpoor Mahmood Reza 
Pahiavi a fost însoţit de Radu Bote
zaţii, adjunct al ministrului industriei 
miniere şi geologie! şi de însărcina-, 
tul cu afaceri ad-interrm âl Iranului' 
1» Bucureşti, Gyrus Zoka.
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iH ai, vino m i in e ! !
! Radu Constantin, din Sibiu,

I strada 9 Mai, nr. 31, a făcut, In 
urm? cu trei săptămini, o cerere 
către sectorul nr. 1 I.L.L. solici- 
tind Teparatia unei conducte de 
apă care se spărsese cu cţteva 
zile înainte. Cei de la sector i-au 
spus însă imediat că ei n-au oa
meni pentru săpături. Radu Con
stantin şi ceilalţi colocatari s-au 

I angajct să facă ei săpăturile ne- 
[ cesare. Numai că, deşi au mun- 
j cit o zi întreagă pentru a le veni 

în ajutor celor de la I.L-L., aceş. 
__ tig din urmă n-au mai venit să 
Ş facă reparaţiile. Poate organele 
a în drept vor întreprinde ceva 
ft »reparaţii" chiar la I.L.L. Nu de 
I alta, dar acesta nu e singurul caz.

Să se  fa c ă
lum ină

£ Mgi mulţi cetăţeni din satul Ş 
Ş Alămor pe informează că noap- * 
£ tea, pe străzile din localitatea lor £ 
£ e întuneric beznă. Becurile s-au |  
1 ars şj nimeni nu Ie-a mai schim» • 
* bat. »Dacă ne mai amină cu pu- £ 
£ nerea becurilor — ne scrie cetă- £ 
£ teanul P. N. loan — sintern ne- £ 
I voiţi să agăţăm de fiecare stílp • 
Ş eite un felinar“.
£ Noi sperăm că întreprinderea £ 
£ de electricitate Sibiu le-o va lua ; 
£ înainte celor din Alămor şi va ! 
Ş iace iarăşi „Iumină-n sat".

0 se s iza r e  
p en tru  MAOO

i* Locatarii imobilelor de la nu- s
■

■ merele 11 şi 13, de pe strada Le- £ 
î nin, din Sibiu, nu mai pot dormi ;
£ de cind s-a mutat pe această ;
» stradă secţia de mase plastice
■ întreprinderii MACO„ Şi dacă |
■ la început ceasurile <ie nesomn !5 w
S se datorau zgomotului produs de ■ 
» funcţionarea maşiniloc, acum sur- jj 
Ş sele de gălăgie s-au înmulţit: o ; 
£ parte dintre angajaţii acestei sec- î 
jj ţii strigă, trîntesc uşile şi mate- : 
£ rialele. Ne alăturăm cetăţenilor £ 
? care ne sesizează această stare : 

de fapt şi atragem atenţia con- : 
ducerii Întreprinderii MACO că • 
este obligată să ia de urgentă £ 
măsurile necesare. ;

se n s
£ Elena H», din cartierul Hipo-

S .Călătoresc dimineaţa şi seara cu 
I autobuzele de Hipodrom. Şi 
Ş observat că unele casieriţe vînd 
£ bilete mototolite, pe care pasa- 
£ gerii .amabili" le restituie la 
I coborîrea din maşină". Dacă in- 
E tr-adevăr aşa stau lucrurile (or- 
- ganele de control vor verifica, £ 
£ sperăm) taxatoarele respective £ 
I nu procedează corect. Şi nici ! 
S gestul pasagerilor „amabili", nu 
• dovedeşte o înaltă tiuută etică.

f>ura«.i

AL. SOMEŞANU

an,M .ni»HniiHU»ni»|ii»nn«'

In laboratorul de prevedere a timpului al Staţiei meteorologice Sibiu, 
Silvia Mateaş (stingă), meteorolog principal şi Stella Sigmund, tehnician, 
se ocupă de înscrierea cartografică a telegramelor sinoptice precum şi 

de consultarea şi elaborarea prognozelor de timp

SUCCES SEMNIFICATIV
Munca intensă din acest an îşi gă

seşte concretizarea în roade bune şi 
foarte bune obţinute de tot mai multe 
colective de muncă. In sensul acesta, 
iată o nouă veste, conţinută într-o 
scrisoare sosită ieri la redacţie, din 
partea conducerii Oficiului municipal 
de poştă şi telecomunicaţii Sibiu şi 
a biroului organizaţiei de partid: „Sub 
îndrumarea organizaţiei de partid, 
muncitorii, inginerii şi tehnicienii Ofi
ciului municipal de poştă şi teleco
municaţii şi-au însuşit sarcinile ce le 
reveneau cu privire la îndeplinirea 
planului de stat pe anul 1970 şi, în- 
zecindu-şi eforturile, au reuşit ca la

data de 11 decembrie 1970 să îndepli
nească în -totalitate sarcinile planului 
de stat pe 1970.

Planul pe 1970 In valoare de 
35 911 000 lei a fost îndeplinit la toţi 
indicatorii importanţi, iar in urma 
analizei posibilităţilor de depăşire a 
planului pină la sfîrşitul anului vom 
da peste plan cel puţin 2 500 000 lei.

Prin aceste realizări frumoase, în
tregul colectiv şi-a îndeplinit anga
jamentele luate reuşind să le depă
şească de peste 3 ori“.

Ce am putea adăuga decit felicitări 
şi urări de noi succese?

Pe urmele scrisorilor nepublicate
Măsurile 

de  rigoare
din Sibiu la 6,30 şi 13,00 şi din 
Topîrcea la 8,40 şi 15,00, Pen
tru transportul elevilor din sat
pină la Ocna Sibiului vor

drom Sibiu, ne scrie următoarele: £

Elevilor A. S. şi C. I. de la 
Grupul şcolar „Independenţa“, 
care ne-au sesizat despre unele 
aspecte ce privesc „punerea in 
consum public de alimente in
festate“, Direcţia sanitară ju
deţeană le răspunde că lucrurile 
stau aşa, fapt pentru care or
ganele tehnice de specialitate 
care au făcut verificări la faţa 
locului au sancţionat pe maga
zinerul Popa Cleonic cu 1 000 
lei, pe cantinierul Popa Gheor- 
ghe cu 500 lei, iar pe cei doi 
bucătari cu 500 şi respectiv 
250 lei. In plus, respectivii au 
fost sancţionaţi pe linie admi
nistrativă de conducerea şcolii- 
Pentru prevenirea unor astfel 
de situaţii pe viitor, au fost 
prelucrate prevederile H.C.M. 
2506 cu toţi salariaţii şcolii. 
Deci măsurile de rigoare au 
fost luate, rămine de urmărit 
efectul.

funcţiona, de asemenea, curse 
speciale cu plecarea din staţii
le respective la 7,40 şi 14,30.

îmbunătăţiri ale 
„mersului

autobuzelor iz

Din Topîrcea am primit cite- 
va propuneri pentru îmbunătă
ţirea mersului autobuzelor. Du
pă analiza acestora, Autobaza 
T.A. 'Sibiu ne anunţă introdu
cerea unor curse suplimentare 
pe ruta respectivă, cu plecarea

AI,. C.

Plenara Consiliului 
municipal al organizaţiei 

pionierilor
Ieri, 17 decembrie, în sala fes

tivă » Şcolii generale nr. I din 
Sibiu a avut. loc plenara Consi
liului municipal al organizaţiei 
pionierilor. Plenara a analizat, la 
primul punct al ordinai de zi, 
preocuparea consiliilor pioniereşti 
din şcoli pentru educarea patrio
tică a pionierilor şi şcolarilor.

S-a discutat apoi şi s-a aprobat 
planul de muncă pe anul viitor al 
Consiliului municipal al organi
zaţiei pionierilor şi planul de ac
ţiuni pentru vacanta de iarnă.

La plenară au participat coman
danţii de unitati din Sibiu, cadre 
didactice, invitaţi.
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Un spectacol 
de canto

Am avut î» această şăptămînă 
plăcerea. de a veni în sfîrşit în 
contact, oarecum direct, cu prima 
„scenă lirică“ a ţării: Opera Ro
mână din Bucureşti. Din păcate 
însă, nu prin intermediul unui 
spectacol integral (sau eventual a 
unei serii de montări) ci doar 
printr-un destul de amalgamat şi 
poate inconsistent recital. Faptul 
devine cu atît mai regretabil cu 
cît el se lasă de foarte multă vre
me aşteptat.

Avem convingerea că o astfel de 
atenţie — prezenţa reală a Operei 
Române din Bucureşti — este deja 
un merit pe deplin cîştigat al Si
biului, fie chiar şi numai pentru 
faptul că sălile sale au devenit 
literalmente neîncăpătoare în., cazul 
spectacolelor' organizate aci de 
instituţii similare din ţară.

Pentru a susţine cît de puţin cele 
de mai sus e suficient a ne aminti 
numărul auditorilor acestui reci
tal (puţin cam pretenţios intitulat 
„spectacol de canto“) sau „căldura“ 
cu care el a fost primit, parcă 
totuşi fadă.

„Spectacolul“ s-a deschis cum 
era de altfel şi normal cu Uver
tura la Nunta lui Figaro de W. A, 
Mozart. Abstracţie făcînd de cele 
cîteva falsuri ritmico-intonaţionale 
ale viorilor prime şi ale fagotului 
am admirat siguranţa şi precizia 
ansamblului orchestral al Filarmo
nicii de stat cu colaborarea căruia 
s-a susţinut întregul program. De
sigur acest rezultat a fost datorat 
maestrului Cornel Trăilescu — di
rijor la Opera Română din Bucu
reşti — mai precis gesticii salo 
extrem de sugestive, ferme şi pline 
de forţă. Au urmat apoi arii din 
operele Faust (Gounod), Carmen 
(Bizet), Bal mascat. Aida, Truba
durul, Traviata, Forţa destinului
(Verdi). Boema, Gianni Schichi,
Madame Butterfly (Puccini), Zaza

Agenţia judeţeană O.N.T. Sibiu 
şi filiala sa din Mediaş

A N U N Ţ Ă  CĂ A U  SOSIT LOCURILE 
PENTRU O D IH N Ă  ŞI TRATAM ENT
IN TOATE STAŢIUNILE D IN  TARĂ  
PENTRU TRIMESTRUL I 1971.

Sc Acordă:
— reducere pentru sezon rece
— reducere pentru copii
— reducere pe C.F.R. şi autobuze T.A.

(Leoncavallo), Samson şi Dalila 
(Saint-Säens) etc.

In susţinerea lor. am reîntîlnit 
pe artiştii emeriţi Magda lancules- 
cu şi Nicolae Rafael, sopranele 
Maria Slătinaru şi Victoria Ben
zeni, baritonul Lucian Marinescu |  
şi mezzosoprana Mihaela Botez.

Ca să procedăm ia o analiză de
taliată a evoluţiei fiecăruia ar în
semna să extindem prea mult 
spaţiul acestui comentariu, căci ar 
trebui s-o facem prin prisma su
biectului şi stilului fiecărei lucrări 
şi a fiecărui compozitor în parte. 
Ne vom limita deci doar la cîteva 
observaţii de ordin general. Dacă 
am avut aleasa plăcere de a trăi 
în acest „spectacol“ cîteva momen
te de intensă forţă dramatică, prin 
ariile din Cio-cio-san şi Aida, in
terpretate impecabil de artista 
emerită Magda lancuiescu sau prin 
ariile din Faust, Gianni Schichi şi 
Traviata tălmăcite de Lucian Ma- 

■ rinescu, Maria Slătinaru şi Victo
ria Benzetti, în rest însă am avut 
senzaţia că participăm la o repre
zentaţie susţinută mai mult din 
obligaţia serviciului şi pentru o 
sală in care „mulţi văd, puţihi 
pricep". Am simţit multă superfi
cialitate, multă dorinţă de „poză", 
multă afectare (uneori mergînd 
pină la vulgarizarea textului mu
zical). Totul s-a desfăşurat, şi a- 
ceasta este poate cea mai deran
jantă din observaţii, sub semnul 
unei false voinţe interpretative în 
care acutul era impresionant de 
plin, gravul era apăsat cu osten
taţie. iar mediul lejer.

Probabil dacă audiam aceleaşi 
evoluţii într-o desfăşurare scenică 
a unei lucrări integrale toate cele 
amintite nu şi-ar fi găsit mediul 
favorizant ca cel oferit de acest 
spectacol.

în încheiere un ultim regret: 
nici un tenor?

Uzina de reparaţii Sibiu
str. Constituţiei nr. 23

angajează urgent:
— U N  CONTABIL PRINCIPAL
— O DACTILOGRAFĂ

— LĂCĂTUŞI
— STRUNGARI

— FREZORI
— M UNCITORI NECALIFICAŢI

V A

Uzina de piese auto Sibiu >

angajează de urgenţă:
— 1 maistru termo-energetic (pentru centrala 

termică) prin concurs.

DORU CONST ANTI.MU
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Centrul meteorologic Sibiu co
munică: Vreme rece cu cerul mai 
mult noros. Va ninge slab. Vîntul 
va sufla potrivit, din sectorul 
nord-estic. Temperaturile minime 
vor fi cuprinse între minus 5 şi 
minus 3 grade, iar cele maxime 
vor oscila între minus 3 şi zero 
grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA; Răzbunarea Siin- 

tuiui (orele 9.00: 11,30: 14,00; 16,30; 
19,00: 21,00); ARTA: A trăi pentru 
a trăi (orele 9,30; 12,00; 15,00; 17,30 
20,00); TINERETULUI: Pan Wolody 
jowski, seriile I şi II (orele 10,00 
14,00; 17,00; 20,00); 7 NOIEMBRIE 
Telegrame (orele i 0,00; 14,00; 16,00 
13,00 şi 20,00).

Cadru din filmul „Maraton“, care rulează la cinematograful 7 Noiem
brie din Dumbrăveni

MEDIAŞ: PROGRESUL: Hibernatus
(oiele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00;

2!,15); TINERETULUI: Canarul şi
viscolul (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Omul care nu poa
te fi acuzat (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CI SN ADIE: POPULAR: Dragoste
şi viteză (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20, 00) .

Programul săptămînal TV
LUNI, 21 DECEMBRIE

18.00 Deschiderea emisiunii 
Scena şi ecranul.

18.30 Cîntece şi jocuri populare din 
Muscel în interpretarea ar
tiştilor amatori ai Căminului 
cultural din comuna Boteni— 
Argeş.

19.00 Ce sint şi ce trebuie să fie 
centralele industriale? 
Circulaţia deciziilor. Funcţio
narea sistemului informaţio
nal în cadrul centralelor.

19,20 1001 de seri.
Emisiune pentru cei mici.

19.30 Telejurnalul de seară.
19.50 Agenda politică.
20.00 Teatru foileton: Războiul ce

lor două roze (IX).
20.50 Steaua fără nume.

Muzică populară.
21.50 Telejurnalul de noapte.
22.00 Telesport.
22,15 Viaţa literară.
22,45 închiderea emisiunii.

William Gibson.
22,00 Sibiu] sentimental.
22,25 Divertisment muzîcal-coregra- 

fic cu Narghita.
22,35 Telejurnalul de noapte.
22,45 închiderea emisiunii.

MIERCURI, 23 DECEMBRIE

MARŢI, 22 DECEMBRIE

18.00 Deschiderea emisiunii.
Tineri solişti de muzică popu
lară.

18.30 Brăţara de aur.
19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20.15 Seară de teatru.

Premieră TV.
Doi pe un balansoar

6,00—10,30 Noi forme de organizare 
şi retribuire a muncii in coo
perativele agricole de pro
ducţie.
Consultaţie pentru lucrătorii 
din agricultură.

18.00 Deschiderea emisiunii. 
Universal şotron.
Enciclopedie pentru copii.

18.30 Cabinet economic TV. 
Modificări structurale econo
mice în viitorul plan cinci
nal.

19.10 Tragerea Pronoexpres.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Tele-cinemateca:

Zăpezile din Kilimanjaro. 
Premieră pe ţară. Ecranizare 
după nuvela „Confesiunea“ de 
Ernest Hemingway.

21,55 Poşta TV.
22.10 Cadran internaţional.
22,50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

18.30 La volan,
Emisiune pentru conducătorii 
auto.

18,50 Mult e dulce şi frumoasă.
19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 In reluare filmul serial Vi- 

doeq (IV).
20.30 Prin Iaşi cu Miluţă Gheor- 

ghiu.
21.00 Panoramic ştiinţific.
21,33 Teleglob.

Philadelphia arabică — Ior
dania.
Reportaj.

22.00 Telejurnalul de noapte.
22.15 Hollywood Palace.

Program de varietăţi cu Diana 
Ross, Andy Williams, Sammy 
Davis-jr.

23.00 închiderea emishinii.

21,45 Cărţi şi idei,
Claude Levi Strauss: 
„Gîndirea sălbatică“.

22,05 Telejurnalul de noapte.
22,15 Sabato Sera.

Spectacol muzical-coregrafic 
realizat de televiziunea ita
liană cu Mina, Johny Dorelli, 
Rocky Roberts, Lola Falatra.

23,00 închiderea emisiunii.

SIMBATA, 26 DECEMBRIE

VINERI, 25 DECEMBRIE

JOI, 24 DECEMBRIE

de
13,00 Deschiderea emisiunii.

Emisiune în limba maghiară.

18.00 Deschiderea emisiunii. 
Căminul.

18,50 Revista economică TV.
19,10 Tragerea Loto,
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
.19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Film artistic:

Fericirea familială.
Premieră pe ţară.

21,25 Pe plaiuri gorjeneşti.
Program susţinut de ansam
blul artistic „Doina Gorjului“ 
din Tirgu Jiu.

9,00—10,00 Noi forme de organizare 
şi retribuire a muncii în coo
perativele agricole de produc
ţie.
Consultaţii pentru lucrătorii 
din agricultură.

17.00 Deschiderea emisiunii. 
Emisiune in limba germană.

18.10 Publicitate.
18.15 Bună seara, fete!

Bună seara, băieţi!
De 12 ori bravo!

19.15 Publicitate.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Tele-enciclopedia.
20,50 Dor de strune. Program de 

muzică populară în interpre
tarea orchestrei conduse de 
Ionel Budişteanu.

21.10 Film serial:
Incoruptibilii. Povestea lui 
Franck Nitti.

22.00 Telejurnalul de noapte.
22.15 Săptămîna sportivă.
22,40 Publicitate.
22,45 Melodii pe rampa de lansare. 

(Interviziune).
Concertul melodiilor premiate 
la Concursul naţional de 
creaţie — 1970.

23.30 închiderea emisiunii.

AGNITA: 8 MAI: Iubita lui Gra- 
niinia (orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: , 7 NOIEMBRIE: 
Maraton (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Misteriosul X 
cosmos (orele 17.00 şi 19,00).

din

OCNA SIBIULUI: Această femeie
(orele 17,00 şi 19,00).

L i v r e a z ă :
•  Amoniac ©Uree»Acid azoticJSV*
•  Hidrát şi sulfat dc hidrazina
•  Acid sulfuric-tehnic, fumans de 

acumulatori * 8111(11 de sodiu tehnic 
•Form aldehidé tehnică 29 şi 379/o
•  Hexametilentetramină tehnica, 
farmaceutică

Adezivi ureoformaldehidici pentru industria lemnului
•  Răşini ureoformaldehidicc modificate
•  Urelit. IS pentru împîslituri de sticlă
•  Urelit HM şi HE
pentru industria hírt ici
•  Viopret TR pentru 
apreturi textile
•  Schimbători de ioni 
cationiţi
puternic acizi-vionît CSg

Nitroceluloză:
— pjgmentata pentru lacuri
— plastifiată pentru lacuri
— albită pentru celuloid
— alcoolizată pentru lacuri 

(E 510, E 620, E 950),

*

Ampora — izolant termic şi fonic 
Metanol de sinteză 
Carbonat de amoniu alimentar 
Bicarbonat de amoniu tehnic

■ n

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Diinsind Sirtaki (orele 17,00 şi 19,00),

TELEVIZIUNE
17.00 Deschiderea emisiunii — Te- 

leşcoală.
Matematică, clasa a XII-a. 
Sint noţiunile matematice ar
bitrare?

17,20 Geografie, clasa a XII-a.
Depresiuni subcarpatice.

17,40 Fizică, clasa a XII-a. Spectre 
şi spectroscopie.

18.00 Căminul — Despre jocuri şi
maijucării, în glumă dar. 

mult în serios!.
18,50 Revista economică TV.
19,10 Tragerea Loto.
19,20 1001 de seri.

Emisiune pentru cei mici. 
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20,15 Film artistic’. Căldura.
21,35 Mai aveţi o întrebate?

Necunoscutele creierului.
22,45 Formaţia de muzică uşoară 

Gerhard Römer.
23.00 închiderea emisiunii.

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, ora 

19,30, spectacol cu piesa »S.O.S. — 
tata vrea să se însoare", susţinut da
secţia germană a teatrului. Abona
ment . litera B.

I I
Uzina m a n a n iră  Mirca IUzina mecanică Mir şa

ANGAJEAZĂ URGENT:

— strungari
— lăcătuşi
— sudori
— muncitori necalificaţi, care vor putea 

să se califice în una din meseriile dc 
mai sus în cursul anului 1971.

Muncitorii necalificaţi care sc angajează 
pentru şcoala de calificare trebuie să fie 
absolvenţi ai şcolii generale şi să aibă vîrsta 
între 18—-35 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua He la serviciul per
sonal din uzină.

p u b lic ita te
Vmd diferită mobilă şi alte obiecte de uz casnic, preţ convenabil. Sibiu, 
str. I. Pop Keteganu nr. 4 (din str. Cîmpului).

Mulţumim din suflet tuturor celor care au luat parte !ă durerea ce-am 
avut-o prin pierderea scumpei noastre mame SIMU SOFIA.

Familia Simu

V
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Cuvîntarea tovarăşului

NICOLAE 
CEAUŞESCU

in încheierea lucrărilor 
Plenarei C. C. al P. C. R. 
din 16 decembrie 1970
Urmare din pag. I)

/ micşorat preţurile la unele maşini, 
V-"utilaje şi materiale necesare în- 
' făptuirii programelor naţionale de 

irigaţii şi îmbunătăţiri funciare, 
ceea ce va asigura cooperativelor 
agricole economii de încă 315 mi
lioane lei în perioada 1971—1975. 
Avantaje importante rezultă şi 
din reducerea cu peste 31 la sută 
a preţurilor la foliile de polietile
nă pentru culturile protejate.

Ne gindim, tovarăşi, ca în 
cursul anului următor — dacă re
zultatele activităţii noastre vor ü  
bune şi sint convins că vor fi ast
fel —- să luăm măsuri pentru spo
rirea alocaţiei pentru copii. In 
conformitate cu hotăririle Comi
tetului Executiv privind planul 

 ̂ cincinal, încă de anul viitor va 
creşte in mod suplimentar fondul 
de salarii prin angajarea unui nu
măr sporit de salariaţi-

Toate aceste măsuri vor ridica 
nivelul de trai al populaţiei, vor 
aduce un plus de venituri băneşti 
pe piaţă. Această situaţie impune 
măsuri corespunzătoare pentru 
sporirea fondului de mărfuri, 
pentru buna aprovizionare in toa
te sectoarele. Ministerele, comite
tele judeţene de partid, consiliile 
populare, trebuie să aibă în vedere 
aceste probleme, să ia toate măsu- 

, rile pentru soluţionarea la timp a 
ţ /  cerinţelor pieţei. Ele trebuie să 

|P v  facă din problema bunei deserviri 
a populaţiei o problemă perma
nentă. primordială a activităţii lor.

în legătură cu planul şi bugetul 
de stat, aş dori să menţionez, in 
încheiere, că nu mi-am propus să 
mă opresc asupra problemelor de 
fond la care m-am referit pe larg 
in şedinţa Comitetului Executiv şi 
a guvernului. Am vrut numai să 
subliniez citeva laturi ale muncii 
noastre organizatorice, cerinţa ri
dicării calităţii şi eficienţei între
gii noastre activităţi economice. 
Consider că dispunem de toate po
sibilităţile pentru a realiza în con- 

^  diţiuni bune planul pe 1971, 
creind astfel o bază trainică pen
tru viitorul cincinal, pentru înde
plinirea cu succes a obiectivelor 
trasate de Congresul al X-lea, 
pentru progresul neîntrerupt al 
economiei naţionale, dezvoltarea 
multilaterală a societăţii noastre şi 
sporirea bunăstării maselor largi 
populare.

Aţi fost informaţi, tovarăşi, în 
decursul plenarei, despre lucrările 
Comitetului Politic Consultativ al 
statelor participante la Tratatul 

^ de la Varşovia care au avut loc 
^ recent la Berlin. Doresc să subli

niez numai că aceste lucrări s-au 
desfăşurat în condiţii bune, s-au 
încheiat cu rezultate pozitive, de- 
monstrînd că discuţiile tovărăşeşti, 
principiale, duse în spirit de re
ceptivitate şi respect reciproc se 
soldează cu roade satisfăcătoare 
pentru interesele fiecărei ţări so
cialiste, pentru cauza generală a 
socialismului şi păcii. Documente
le adoptate cu acest prilej sint 
utile, oferind o bază corespunză
toare pentru intensificarea activi
tăţii consacrate înfăptuirii secu
rităţii europene. în ce ne priveşte, 
vreau să reafirm hotărîrea nestră
mutată a Partidului Comunist Ko
mán şi guvernului Republicii So
cialiste România de a milita neo
bosit în continuare pentru întări
rea unităţii ţărilor socialiste, 
pentru realizarea securităţii pe 
continentul nostru, pentru destin
dere şi colaborare internaţională, 
pentru salvgardarea păcii în lume.

încheind lucrările actualei ple
nare a Comitetului nostru Central, 
doresc să subliniez încă o dată că 
dispunem de tot ce este necesar 
pentru îndeplinirea cu succes a 
sarcinilor pe anul 1971, pentru 
crearea premiselor în vederea rea
lizării integrale a prevederilor vii
torului cincinal. Nu pot să termin 
înainte de a releva faptul că rea
lizările remarcabile obţinute in 
cursul acestui an, ca şi al între
gului cincinal pe care îl încheiem 
acum, asigurarea condiţiilor epre 
ne permit să păşim înainte sint 
rodul eforturilor neobosite, ăl ac
tivităţii pline de abnegaţie desfă
şurate de clasa muncitoare, ţără
nime şi intelectualitate, de toţi oa
menii muncii, fără deosebire de 
naţionalitate, care urmează cu în
credere politica Partidului Comu
nist Român. O contribuţie de ma
re preţ la dezvoltarea cu succes 
a economiei naţionale, la progresul 
general al societăţii socialiste au 
adus şi aduc organele şi organiza
ţiile de partid, cei peste două mi
lioane de comunişti din patria 
noastră, sindicatele, organizaţiile 
Uniunii Tineretului Comunist, ce
lelalte organizaţii de masă şi ob
şteşti. îmi exprim convingerea 
deplină că organele de partid şi 
de stat, întregul nostru popor îşi 
vor consacra şi în viitor energia 
şi capacitatea creatoare înfăptuirii 
programului partidului, îşi vor uni 
forţele pentru ridicarea la un nivel 
calitativ superior a întregii activi
tăţi economice şi sociale — baza 
sigură a creşterii avuţiei naţionale, 
a sporirii nivelului de bunăstare 
materială şi spirituală a poporu
lui, a înfloririi şi prosperităţii 
patriei.

P e n tr u  o r ie n ta r e a  
p r o fe s io n a lă  a  t in e r e tu lu i

Pentru asigurarea unei orientări şi informări complete a tineretului 
asupra unor meserii, Ministerul Muncii a luat iniţiativa editării unor 
micromonografii, care cuprind date privind conţinutul muncii diverse
lor profesii, ramurile industriale şi întreprinderile în care sínt exer
citate, însuşirile psihice şi fizice necesare pentru practicarea lor.

Concepute sub forma unor broşuri, micromonograiiile sínt distribuite 
în şcolile generale, ele dînd posibilitate elevilor să opteze pentru o 
meserie corespunzătoare aspiraţiilor şi aptitudinilor lor. In acest an 
vor fi publicate peste 50 de asemenea micromonografii grupate în zece 
broşuri în cadrul colecţiei „Orientarea profesională". Fiecare broşură 
cuprinde meseriile principale dintr-o anumită ramură productivă. Edi
tarea lor contribuie, alături de alte măsuri luate pînă acum, între care 
alcătuirea unor prospecte şi îndrumătoare, realizarea unor filme docu
mentare, vizite în întreprinderi etc. la orientarea profesională a tine
retului.

(Agerpres)

în laboratorul de încercări mecanice al uzinei „Emailul roşu“ 
Mediaş, sint efectuate probe curente pentru determinarea calităţii 
sortimentelor de tablă, folosită în procesul de producţie pe diverse 
linii tehnologice din secţia modelat. în fotografie: ing. Liviu Ciolan 
(dreapta) şi tehnicianul Emilian Ciungan, citind rezultatele probe

lor la aparatul de încercat rezistenţa la tracţiune
Foto: FRED NUSS

Eleve de la Şcoala profesională textilă Cisnădie în cadrul unei lecţii practice

Retrospectivă jubiliară
Cele două decenii care au trecut 

de la primele alegeri de deputaţi în 
consiliile populare au marcat şi pen
tru municipiul Sibiu o continuă dez
voltare în toate domeniile de activi
tate. Reînviind amintirile din anii în
ceputurilor organizării aparatului de 
stat de tip nou, socialist, comparand 
prezentul cu trecutul, scrutînd viito
rul conturat de acum prin prevede
rile cincinalului următor, firul discu
ţiilor s-a împletit mereu in jurul 
urbei noastre, a Sibiului.

— Spuneti-mi, tovarăşe prim- 
secretar Cristea ce reprezintă a- 
cum industria sibiană in contex
tul economiei judeţului şi a ţării, 
pentru că, mărturisesc, halele noi 
de fabricaţie pe care le-am văzut 
la „I ibertatea", la „Independenţa'', 
la Uzinele de piese auto, peste 
tot, demonstrează că ritmul con
strucţiei a fost trepidant.

— Este? un adevăr palpabil, vizibil 
pentru oricine, că şi Sibiul a fost 
cuprins în marele angrenaj al con
strucţiei socialiste, politica de indus
trializare a tării reflectîndu-se vigu
ros în noile capacităţi de producţie, 
în dezvoltarea şi modernizarea celor 
vechi. Comparînd producţia din acest 
an xu cea din 1950 rezultă că ea a 
crefcuf de 15 ori, iar întreaga pro
ducţie a anului 1938 se realizează în 
prezent doar în 45 de zile. Ctt pri
veşte locul pe care industria Sibiului 
îl ocupă în economia naţională voi 
da citeva cifre care permit o imagine 
clară: ponderea industriei judeţului 
în economia ţării este de 3,7 la sută, 
iar 41 ia sută din producţia judeţu
lui se realizează aci, în municipiul 
nostru. In plus, produsele care poartă 
marca fabricilor sibiene sint vîndule 
şi apreciaie pentru calitatea şi ca
racteristicile lor in 100 de ţări. Nu
mai în ultimii cinci ani volumul pro
ducţiei pentru export, realizată de 
întreprinderile sibiene, dală fiind 
preocuparea colectivelor respective 
de a îmbunătăţi continuu calitatea 
produselor, a crescut de peste 3,3 
ori.

— Şi viitorul industriei sibiene?
— Fără a intra în amănunte voi 

arăta totuşi o cifră sintetică, conclu
dentă, care va situa industria Sibiu
lui în următorii cinci ani pe noi trepte 
de dezvoltare: sínt prevăzute fon
duri de investiţii pentru amplificarea 
ei, pentru modernizarea şi reutilarea 
cu cea mai înaltă’tehnicitate, în va
loare de 2,7 miliarde lei. Aceste u- 
rtaşe investiţii permit oricui să între
zărească un viitor destul de promi
ţător.

— Ştiu că dezvoltarea industriei 
a dus Ia creşterea numărului de 
muncitori şi implicit a populaţiei 
municipiului. Dacă în 1950 Sibiul 
avea ocupaţi în industrie doar 
13 000 salariaţi, azi are peste 
34 000, iar populaţia oraşului a 
crescut la 120 000 de locuitori iată 
de 71 000 în 1941. Cum consiliul 
popular este una din pîrghiile 
prin care partidul nostru acţio
nează pe linia ridicării nivelului 
de trai al cetăţenilor, aş dori să 
ştiu ce s-a iăcut pentru creşterea 
nivelului de trai al locuitorilor 
din municipiu?

— Sporirea de la an la an a fon
dului de marfă destinat populaţiei a 
determinat, cum era şi firesc, o con
tinuă lărgire a reţelei comerciale. 
Consiliul popular, purtînd un dialog 
permanent şi pe această temă cu ce
tăţenii — prin deputaţi, prin comite
tele de circumscripţii electorale, prin 
consfătuiri cu consumatorii etc. — a 
depus eforturi susţinute ca reţeaua 
comercială să fie mereu în pas cu 
nevoile oamenilor muncii, speciali
zată şi diversificată. Au fost, in a- 
i'est scop, amenajate şi modernizate 
aproape toate unităţile comerciale. In 
cartierele cu o populaţie numeroasă 
sau în cele noi au fost construite 
complexe comerciale şi de prestaţii. 
Aşa sínt cele din bulevardul Gheor- 
ghe Gheorghiu-Dej, din Terézián,

Convorbire cu tovarăşul 
AUREI, CRISTEA, prim-secretar 
al Comitetului municipal de partid, 
preşedintele Consiliului popular 

municipal Sibiu

Calea Poplăcii, sir. Şlotan -cel..Mata. 
cartierul Lazaret. Pentru a ilustra 
creşterea puterii de cumpărare a ma
selor de cetăţeni este elocvent a 
arăta că numai în 1970 s-au desfăcut 
în municipiul nostru produse în va
loare de 840 milioane lei, ponderea 
deţinînd-0 bunurile industriale de uz 
casnic şi gospodăresc.

— Dar pentru următorii cinci 
ani ce s-a preconizat a se înfăp
tui în sectorul comercial?

— Multe. O să enumer citeva o- 
biective de mai mare importantă: 
vor fi construite 11 noi complexe 
comerciale în toate cartierele unde 
studiile efectuate au vădit insufi
cienţa lor. In 1973 oraşul nostru va 
avea un mare magazin universal, 
desfăşurat pe o suprafaţă de 7 000 
mp. Pentru dotarea unităţilor co
merciale vechi şi noi cu mobilier şi 
utilaje 'se vor cheltui peste 7 mi
lioane le i.. . In Dumbravă se va 
construi un motel, iar reţeaua hote- 
îelor — modernizată şi ea în ultimii 
ani — va fi completată cu unul nou 
de 500 locuri.

— Să abordăm acum un alt do
meniu care influenţează direct ni
velul de trai al populaţiei; cel 
edilitar-gospodăresc şi construcţia 
de locuinţe. Care este bilanţul şi 
perspectiva în această direcţie?

— Cei 20 de ani de activitate a 
consiliilor populare au însemnat şi 
pentru Sibiu paşi mari, pot spune, în 
domeniile amintite. Să detaliem. Se 
ştie că aprovizionarea cu apă a ora
şului a constituit una dintre cele mai 
acute şi mai grele probleme gospo
dăreşti. Organele centrale ne-au ve
nit însă în ajutor şi ne-au alocat 
peste 63 milioane lei pentru realiza
rea unei alte aductiuni şi a unei noi 
uzine de apă. In acţiunea de intro
ducere a apei în zonele periferice 
ne-au ajutat considerabil deputată si 
cetăţenii care numai în acest an au 
efectuat lucrări de instalată pe 30 
de străzi. Se prevede ca în viitorul 
apropiat să fie sporită capacitatea
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Contracte 
de export-import

întreprinderile noa
stre de .comerţ 
exterior au in vedere 
perfectarea, în conti
nuare, a noi con
tracte de export-im
port, ca şi onorarea, 
în bune condiţii, a 
aranjamentelor în vi
goare. Astfel, între
prinderea „lndus- 
trialexport" a anga
jat, potrivit unor 
contracte recent în
cheiate, exportul în 
anul 1971, în R.P. 
Chineză, a unor uti
laje petroliere în 
valoare de 640 000 
lei-vatută, iar în 
R.F. a Germaniei a 
unor cantităţi de 
piese de schimb pen

tru motoare, valorînd 
2,1 milioane lei-va- 
lută.

Aceeaşi întreprin
dere a livrat utilaje 
petroliere, în valoare 
de peste 1,1 milioa
ne iei-valută, în Al
bania şi R.D. Germa
nă, importante can
tităţi de piese de 
schimb pentru utilaj 
petrolier în Albania, 
R.D. Germană şi 
U.R.S.S., precum şi u- 
tilaje pentru indus
tria chimică în R.D. 
Germană şi U.R.S.S.

Potrivit contracte
lor încheiate de 
„I CE COOP", ur
mează sa fie expor
tate, printre altele:

covoare orientale în 
Franţa şi Austria; 
tricotaje diverse în 
R.F. a Germaniei; ar
ticole din lemn pen
tru uz casnic şi pie
se de mic mobilier 
în Italia şi, respectiv, 
în Olanda.

In acelaşi timp, în
treprinderea „Indus- 
trialimport", a achi
ziţionai, de la 
firma vest-germană 
„KRUPP", pe baza 

. unui contract, o in
stalaţie de dimetil- 
tereftalat, cu o capa
citate anuală de 
50 000 tone. necesară 
Combinatului chimic
Oi Ti nOic$i,i.

(Agerpres)

uzinei şi să se realizeze o extindere 
importantă a reţelei de apă — la 
nivelul necesităţilor actuale. Pentru 
canalizare există un plan eşalonat pe 
iî ani, în valoare de 74 milioane lei, 
dintre care s-au şi realizat lucrări de 
peste 24 milioane lei. O mare am
ploare a lual-o acţiunea de moder
nizare a străzilor. In ultimii cinci 
ani, de pildă, au fost modernizate 25 
de străzi principale, ' cheltuindu-se 
pesle 15 milioane lei.' O iniţiativă 
lăudabilă a deputaţilor şi cetăţenilor 
este în acest sens extinderea con
strucţiei de trotuare cu eforturile şi 
participarea maselor de oameni ai 
muncii, acţiune care s-a soldat pînS 
în prezent cu efectuarea de trotuare 
pe 180 de străzi, în suprafaţă totală 
de 126 000 mp. Contribuţia cetăţeni
lor prin munca efectuată pe aceste 
şantiere obşteşti depăşeşte 7,5 mi
lioane lei. De altfel, fiindcă sintern 
la obiect, ţin să arăt că valoarea to
tală a muncilor patriotice efectuate 
de cetăţeni pentru înfrumuseţarea şi 
gospodărirea municipiului depăşeşte 
în 1970 suma de 40,6 milioane lei.

Şi acum citeva cuvinte despre con- 
Si,r.iirţifi de locuinţe. In ultimii 13 ani 
au apărut cartiere noi în bulevardul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej, în Teré
zián, in Hipodrom, precum şi miile 
de case particulare, majoritatea ade
vărate vile cu un grad ridicat de 
confort. S-au construit în total în 
Sibiu 5 800 de apartamente în blocuri 
şi. 3 200 case particulare, acestea din 
urmă aproape toate cu sprijinul ge
neros al statului. La ansamblele de 
locuinţe amintite în cincinalul ce-1 
vom inaugura peste citeva zile, se 
vor mai adăuga încă 7 500 de apar
tamente şi alte mii de case particu
lare. De asemenea, s-ar mai putea 
vorbi mult despre dezvoltarea învă- 
ţămîntului, asistentei sanitare, despre 
avîntul culturii şi artei ca şi despre 
cea de-a doua tinerele a burgului 
nostru. Propun însă ca pe această 
temă să avem o discuţie mai largă 
In viitorul apropiat.

VIRGIL I AZ AR

De la Muzeul de istorie 
a Partidului Comunist, a mişcării 

revoluţionare si democraticey y

din România
In vederea îmbogăţirii expo

ziţiei de bază cu noi exponate, 
Muzeul de istorie a Partidului 
Comunist, a mişcării revoluţio
nare şi democratice din Româ
nia, colecţionează fotografii 
care înfăţişează aspecte al’e 
luptelor revoluţionare (greve, 
întruniri şi demonstraţii, con
grese, procese antifasciste, as
pecte din închisori, case con
spirative etc.), ziare şi broşuri 
ale organizaţiilor de partid, 
sindicale şi de tineret, mani
feste, opere ale clasicilor mar- 
xism-leninismului şi alte lucrări 
care au circulat în ilegalitate, 
obiecte legate de activitatea re
voluţionară din trecut, piese 
lucrate în închisori şi lagăre, 
diferite obiecte care au aparţi
nut unor militanţi ai mişcării 
muncitoreşti (carnete, legitima
ţii, insigne, cărţi literare ori 
ştiinţifice etc.), obiecte din ti
pografiile. ilegale, portrete ale 
unor militanţi ai mişcării mun
citoreşti şi orice alte mărturii 
documentare referitoare la re
laţiile mişcării muncitoreşti din

România cu mişcarea muncito
rească internaţională.

Muzeul colectează, de aseme
nea, materiale documentare re
feritoare la înfăptuirea insu- 

' recţiei armate, participarea Ro- 
' mâniei la războiul* antihitlerist 
şi desfăşurarea revoluţiei popu
lare, precum şi obiecte legate 
de edificarea orînduirii socia
liste în patria noastră (machete 
ale unor întreprinderi sau ale 
unor produse fabricate pentru 
prima dată la noi, brevete ale 
unor invenţii româneşti, diplo
me şi insigne, obiecte folosite 
la diferite congrese, conferinţe 
sau consfătuiri, afişe, obiecte 
personale ale unor eroi ai mun
cii socialiste, fruntaşi în pro
ducţie. personalităţi din dome
niul artei, cultprii, învăţămîn- 
tului şi ştiinţei etc.).

întreprinderile, instituţiile, 
persoanele care deţin asemenea 
materiale sínt rugate a anunţa 
conducerea muzeului sau a le 
expedia prin poştă pină Ia 1 
februarie 1971 pe adresa mu
zeului. şoseaua Kiseleff, nr. 3, 
sectorul I, Bucureşti.
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Deşeurile textile — 
materie prim ă 
de m are v a lo a re

în cadrul Combinatului textil 
Cisnădie fluxul tehnologic şi ma
teria primă folosită sínt foarte di
ferite, atît în întreprinderile compo
nente cit şi în secţiile aceleiaşi în
treprinderi. Pe lingă fibre natura
le din toate grupele (lină, bumbac, 
mătase, bast) se foloseşte şi un 
mare număr de fibre sintetice şi 
chimice. Tehnologia şi utilajele au 
de asemenea o gamă mare de ac
tivitate, de la preparaţia filaturi
lor pînă la finisajul ţesătoriilor, 
deci şi numărul locurilor de mun
că unde rezultă deşeuri este foar
te mare.

Este o caracteristică a industriei 
uşoare ca la fiecare fază a proce
sului tehnologic să rezulte anumi
te deşeuri, care constau din impu
rităţi de pe fibre amestecate cu 
scamă, măturătură, capete de fire 
şi capete şi' fîşii de ţesături. Aces
tea se caracterizează prin lungimi 
variabile, de la cîţiva milimetri la 
cîţiva centimetri — în funcţie de 
faza respectivă de fabricaţie. In 
funcţie de lungimea fibrelor, fire
lor sau capetelor de ţesături, de 
structură, compoziţie şi gradul lor 
cţe murdărie, deşeurile rezultate se 
reintroduc în procesul de produc
ţie conform normelor interne sau 
sint vindute la diverse întreprin
deri pentru o serie de întrebuin
ţări (tapiserii sau zdrenţe şi fire 
pentru şters etc.).. Totuşi, unităţi

le combinatului — în special Uzi
nele textile Cisnădie, „Dumbrava“ 
Sibiu şi „Progresul“ Orlut — fo
losesc ca materii prime principale 
şi deşeurile, care deţin o pondere 
de 45 la sută.

în atenţia consiliului de admi
nistraţie al combinatului se află 
în primul rind reducerea cantităţii 
de deşeuri pe diferite faze de fa
bricaţie sub nivelul stabilit de nor
mele interne de producţie, conco
mitent cu îmbunătăţirea calităţii 
produselor. In acest sens au fost 
luate o serie de măsuri. Amintim 
doar că îmbunătăţirea randamen
telor la filatură cardată s-a soldat 
cu o economie anuală de 1 milion 
lei. Cu toate acestea încă se mai 
înregistrează în cadrul combinatu
lui nostru un procent destul de ri
dicat de deşeuri. Urmărind să le 

1 valorificăm superior le-am substi
tuit unor materii prime mărind 
astfel procentul de deşeuri în com
poziţia unor articole. Astfel, locul 
melanei folosită pentru ţesăturile 
matlasate a fost luat parţial de 
deşeurile de melană destrămată, 
provenite de la alte întreprinderi. 
Economiile anuale rezultate se ri
dică la 200. inii lei. Totodată am 
trecut la proiectarea unor articole 
noi obţinute numai din deşeuri. 
In acest sens s-au luat o serie de 
măsuri pentru organizarea sortă
rii acestora imediat după formarea 

_ lor,, in funcţie de structura fibrei,.

fineţe şi culoare etc. Probele făcu
te ne-au determinat să trecem la 
folosirea unor deşeuri mai greu de 
destrămat la producerea unor ar
ticole superioare, cum ar fi ţese
rea de carpete sau covoare pentru 
autoturisme din capete de covor 
Tafting. Această acţiune de pro
iectare şi fabricare a unor noi ar
ticole cu conţinut ridicat de deşe
uri i) permis prevederea in acest 
an a unui consum mai mare cu 
207 tone de deşeuri proprii in plus 
faţă de anul trecut. Menţionăm că, 
cu toate acestea, în final articole
le produse vor avea aceleaşi pro
cente de materii prime care au fost 
prevăzute în normele interne de 
fabricaţie. Acest lucru ne oferă 
garanţia că din punct de vedere 
calitativ produsele noastre nu vor 
fi afectate în nici un fel.

Avînd în vedere posibilităţile 
tehnice şi economice ce le oferă 
folosirea deşeurilor interne cit şi 
a celor provenite din afară, con
siliul de administraţie al combina
tului a întocmit o temă-program 
privind construirea unei secţii spe
ciale pentru prelucrarea superi
oară a deşeurilor, secţie ce va lu
cra pe bază de gestiune economi
că separată şi care va fi dotată cu 
utilaje moderne.

Ir.g. O. CARABULEA 
director tehnic la Combinatul 

textil Cisnădie
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Încheierea lucrárílo r sesiun ii
Adunării Generale a H A U .

' New York — Trimisul special 
'Agerpres, C. Alexandroaie, trans- 
mite: Lucrările celei de-a 25-a se
siuni a Adunării Generale a Organi
zaţiei Naţiunilor Unite au luat sfîr- 
şit. întrunită la împlinirea . unui 
sfert de veac de la crearea înaltu
lui for de dezbater0 şi deliberare 
al Naţiunilor Unite, sesiunea care 
s-a încheiat a marcat un moment 
important în istoria organizaţiei. 
Jubileul O.N.U. a prilejuit reuni
rea la sediul din New York a 46 
de şefi de state şi guverne, a pes
te 100 de miniştri ai afacerilor 
externe sau membri ai guvernelor.

După cum se ştie, România a 
fost reprezentată la cel mai înalt 
nivel de exponentul său cel mai 
autorizat, preşedintele Consiliului 
de Stat, Nicolae Ceauşescu. Dis- 
cu.-sul şefului statului român, ros
tit de la tribuna Adunării Gene
rale la 19 octombrie, a fost > pri
mit cu interes şi consideraţie de 
către participanţii la sesiunea ju
biliară şi a suscitat- un puternic 
ecou în întreaga lume. Preşedin
tele Consiliului de Stat a afirmat 
cu autoritate şi prestigiu poziţia- 
României socialiste în lume, su
bliniind dorinţa ţării noastre de a 
milita întotdeauna, neobosit şi 
ferm pentru înfăptuirea idealurilor’ 
de pace, progres şi colaborare ale 
umanităţii, pentru afirmarea şi res
pectarea tuturor principiilor care; 
stau la baza bunei convieţuiri í in
ternaţionale.

In timpul sesiunii jubiliare, ţă
rile membre ale O.N.U. au adop
tat patru documente de importanţă 
istorică, reafirmînd încrederea lor 
în Organizaţia Naţiunilor Unite, 
exprimînd hotărîrea de a eradica 
ultimele vestigii ale colonialismu- . 
lui, definind principiile relaţiilor 
prieteneşti şi de cooperare dintre 
state şi lansînd cel de-al doilea 
deceniu al dezvoltării.

Continuînd lucrările în sesiune; 
ordinară, Adunarea Generală a 
dezbătut şi adoptat o serie de\ 
importante rezoluţii menite să fa
ciliteze progresul pe calea soluţio
nării unora dintre problemele 
stringente ale vieţii internaţiona
le. Intre documentele adoptate se 
numără Declaraţia asupra întări
rii securităţii internaţionale, Pró-; 
gramul deceniului dezarmării, Tra-

teri-tatul pentru demilitarizarea 
tonilor submarine.

Problema majoră a înfăptuirii 
universalităţii O.N.U., care este o 
condiţie fundamentală pentru bu
na funcţionare a acestui for inter
naţional, pentru creşterea eficien
ţei activităţii sale, a ocupat un 
loc, central în dezbaterile sesiunii 
care s-a încheiat. Este semnifica
tiv că, pentru prima oară în ulti
mele două decenii, restabilirea 
drepturilor legitime ale R.P. Chi
neze la O.N.U. a întrunit adeziu
nea majorităţii simple a statelor 
care au votat în această proble
mă. Doar datorită unei manevre 
de ordin procedural, R.P. Chineză 
nu şi-a ocupat la această sesiune 
locul ce-i revine de drept în 
O.N.U.

. Ca membru activ al organizaţiei, 
România, alături de alte state, a de
pus numeroase eforturi , pentru 
promovarea acelor iniţiative care 
răspund , intereselor popoarelor 
lumii. . Ţara -noastră a adus în 
dezbaterea Adunării Generale pro
bleme de importanţă majoră cum 
sínt consecinţele economice şi so
ciale ale cursei înarmărilor şi ro
lul ştiinţei - şi tehnologiei moderne 
în : dezvoltarea naţiunilor. Proiec
tele de rezoluţie depuse la aceste 
puncte au fost adoptate în unani
mitate de către Adunarea Gene- 

: raia, evidenţiind interesul general 
suscitat -de discutarea unor astfel 
de probleme acute în cadrul 
O.N.U. şi constituind o expresie a 
aprecierii pozitive şi prestigiului 
de care se bucură contribuţia Ro
mâniei în comunitatea naţiunilor.

Un discurs 
al preşedintelui 

R .A.U.
Cairo 17 — Corespondentul Ager- 

pres, Constantin Oprică, transmite:
In cursul unei recepţii care a avut 
loc la palatul Abdine în onoarea 
ambasadorilor şi şefilor misiunilor 
diplomatice acreditaţi la Cairo, pre
şedintele R.A.U., Anwar Sadat, a 
rostit un discurs în care a subliniat 
că ţara sa doreşte instaurarea 
păcii. „Nu vrem să se verse nici o 
picătură de sînge — a afirmat Sa
dat — dar cînd este vorba despre 
ocuparea teritoriilor noastre şi sínt 
puse în joc suveranitatea noastră 
naţională şi drepturile noastre sacre 
nu vom ezita să facem toate sacri
ficiile, oricîte dificultăţi ar trebui să 
întîmpinăm'1. El şi-a exprimat con
vingerea că poporul egiptean va 
depăşi cu succes actualul moment 
dificil şi va redobîndi teritoriile a- 
flate în prezent sub ocupaţie 
israeliană.

Declaraţia guvernului 
U.R.S.S. privind problema 

vietnameză
Moscova 17 (Agerpres). — A- 

genţia TASS anunţă că a fost da
tă publicităţii Declaraţia guver
nului U.R.S.S. în legătură cu A- 
pelul publicat la 10 decembrie de 
către C.C. al Partidului celor ce 
Muncesc din Vietnam şi guvernul 
Republicii Democrate Vietnam.

Oamenii sovietici au urmărit şi 
urmăresc cu o deosebită atenţie

Cursul convorbirilor de pace 
cvadripartite de la Paris

Paris 17 (Agerpres). — Joi s-a 
desfăşurat la Paris o nouă şedinţă 
— cea de-a 95-a — în cadrul con
vorbirilor cvadripartite în pro
blema vietnameză. In cuvîntul său, 
Xuan Thuy, şeful delegaţiei R.D. 
Vietnam, a arătat că recenta de
claraţie a preşedintelui S.U.A., Ri
chard Nixon, în care acesta a a-, 
firmát că Statele Unite nu vor 
ezita să reia bombardamentele îm
potriva R.D. Vietnam, constituie o . 
sfidare nu numai la adresa poporu
lui vietnamez, ci şi a tuturor po
poarelor iubitoare de pace şi drep
tate.

Şeful delegaţiei Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al Republi
cii Vietnamului de Sud, Nguyen 
Thi Binh, a reafirmat că guvernul 
său este gata să accepte' un acord 
de încetare a focului, ddcă Statele

Unite se angajează solemn să re
tragă -trupele lor şi ale aliaţilor 
lor din Vietnamul de sud pînă la 
30 iunie 1971, şi dacă regimul de 
lă Saigon consimte la constituirea 
unui guvern de coaliţie din care 
să fie excluşi Nguyen Van Thieu, 
Nguyen Cao Ky şi Tran Thien 
Khiem. In acelaşi timp, a precizat 
Nguyen Thi Binh, ar putea începe 
tratativele- în problema prizonieri-' 
lor de război.,

în cuvîntul său, şeful delegaţiei 
americane, David Bruce, a evitat 
dini nou să dea un răspuns clar 
propunerii făcute de Nguyen Thi 
Binh, rezumîndu-se să citeze cîte- 
va paragrafe din recenta declaraţie 
a preşedintelui Nixon.

S-a convenit ca următoarea şe
dinţă a conferinţei cvadripartite 
să se ţină la 23 decembrie.

şi simpatie lupta eroică a poporu
lui frate vietnamez dusă împotri
va agresorilor şi îi acordă în per
manenţă un sprijin şi un ajutor 
multilateral, se spune în declara
ţie. Apelul C.C. al Partidului ce 
lor ce Muncesc din Vietnam şi al 
guvernului R.D.V. adresat poporu
lui vietnamez este apreciat în 
Uniunea Sovietică ca un pas im
portant, orientat spre mobilizarea 
în continuare a patrioţilor din 
Vietnam, pentru apărarea cuceri
rilor socialiste, în lupta împotriva 
dictatului imperialist şi a atentate 
lor la independenţa şi libertatea 
ţării.

Uniunea Sovietică, fidelă prin
cipiilor internaţionalismului pro
letar, împreună cu celelalte ţări 
socialiste, subliniază declaraţia 
sprijină pe deplin poziţia justă a 
guvernului R.D.V., care cere în 
cetarea neîntîrziată a agresiunii 
americane, retragerea totală şi ne
condiţionată a trupelor S.U.A. din 
Vietnamul de sud şi respectarea 
dreptului poporului vietnamez de 
a-şi rezolva singur problemele sa
le interne.

JAPONIA. Mai mult de 820 000 
de muncitori, studenţi, local
nici şi chiar victime ale poluă
rii, au participat la o manifes
taţie împotriva poluării, mani
festaţie ce a avut loc în întrea
ga Japonie la 28 noiembrie, 
cerînd guvernului să ia măsuri 
mai energice pentru soluţiona
rea problemei poluării.
In foto: participanţi la mitingul 
împotriva poluării, la Tokio.

Luptele din 
Cambodgia

Pnom Penh 17 (Agerpres). ,— For
ţele de rezistenţă populară din 
Cambodgia au lansat în cursul nop
ţii de miercuri spre joi un puternic 
atac asupra poziţiilor fortificate de
ţinute de trupele generalului Lon 
Noi la Vat Noklr, în imediata apro
piere a oraşului Kompong Cham. 
După cum se ştie, în împrejurimile 
acestui oraş, situat la 75 kilometri 
nord-est de Pnom Penh, au loc, de 
peste două luni, ciocniri violente 
între grupurile de patrioţi şi efec
tivele militare inamice care încearcă 
să restabilească legătura cu diviziile 
aflate în interiorul Kompong Cham- 
ului.

Pe de altă parte, în regiunea de 
nord a Cambodgiei, de-a lungul şo
selei nr. 7, au fost semnalate din 
nou lupte între forţele de rezistentă 
populară şi unităţi ale armatei re
gimului Lon Noi. Operaţiunea mili
tară de anvergură, lansată de cîteva 
zile în acest sector de trupele ad
ministraţiei de la Pnom Penh, nu a 
avut pînă în prezent nici un rezul
tat, iar patrioţii continuă să contro
leze şoseaua.

Vizita pre
mierului britanic 

în S.U.A.
Washington 17 (Agerpres). — 

Primul ministru britanic, Edward 
Heath, şi-a început joi vizita ofi
cială în S.U.A. — prima după re
venirea la putere în Anglia a 
partidului conservator al cărui li
der este. înainte de sosirea la 
Washington, Heath s-a oprit cîte
va ore la Ottawa, unde a avut o 
convorbire oficială cu primul mi
nistru canadian, Pierre Eliott Tru
deau. Referindu-se la întrevederea 
Heath—Trudeau agenţia Reuter 
relevă că printre principalele te
me abordate în timpul acestei 
convorbiri a fost intenţia guver
nului britanic de a relua livrările 
de arme către Africa de Sud, care 
a provocat opoziţia liderului cana
dian.

Atenţia principală a observato
rilor politici în legătură cu vizita 
transatlantică’ a lui Heath este 
concentrată asupra convorbirilor 
pe care acesta le va avea în capi
tala americană. Premierul brita
nic va purta, timp de două zile, 
convorbiri cu preşedintele Nixon, 
tema principală constituind-o „re
laţiile speciale“ existente între ce
le două ţări. Intr-un interviu re
cent, Heath a declarat că relaţiile 
dintre Londra şi Washington s-au 
deteriorat şi că obiectivul major 
al vizitei sale în S.U.A. va fi 
„reînnoirea dialogului şi a coope
rării“. Agenţia Reuter informează 
că în cadrul convorbirilor oficiale 
dintre Heath şi preşedintele Ni
xon se aşteaptă să fie abordate 
relaţiile est-vest, N.A.T.O. şi evo
luţia evenimentelor din Europa, 
precum şi problema livrărilor de

fi, de asemenea, o problemă a a- 
gendei convorbirilor. Comentînd 
anunţarea în ajunul vizitei lui 
Heath în S.U.A. a instalării pri
mei baze americane de comunicaţii 
prin satelit în Insula Diego-Gar 
cia ce va fi utilizată în comun de 
trupele americane şi britanice, a- 
genţia France Presse relevă că ea 
dezvăluie intenţia celor două gu
verne de a reintări colaborarea la 
est de Suez.

a
O declaraţie 
lui Abba Eban V

Tel Aviv 17 (Agerpres). — Mi
nistrul de externe al Israelului, 
Abba Eban, a declarat că dezba
terile guvernului israelian asupra 
revenirii sale la convorbirile Jar
ring se află intr-un stadia foarte 
avansat, relatează agenţia Reuter. 
El a precizat că adoptarea unei 
hotărâri în acest sens trebuie ur
gentată, a doua perioadă de înce
tare temporară a ostilităţilor la 
Suez expirînd în februarie.

Potrivit agenţiei France Presse, 
hotărîrea respectivă urmează să fie 
luată în cursul reuniunii de dumi
nică a cabinetului israelian. In 
preajma acestor dezbateri, menţio
nează agenţia, conducerea partidu
lui M.A.P.A.M., membru al coali
ţiei guvernamentale, a lansat un 
apel în favoarea reluării rapide a 
convorbirilor Jarring.

Constructorul principal 
despre caracteristicile tehnice

ale staţiei „Venus-7“
Moscova 17 (Agerpres). — Zia

rul „Pravda“ publică articolul 
constructorului principal al sta
ţiei „Venus-7“, care, Ia 15 decem
brie, a pătruns in atmosfera pla
netei Venus.

Capsula de coborire, relatează 
autorul, reprezintă aproape o 
sferă dintr-un material deosebit 
de rezistent. Forma sferică a fost 
aleasă fiind cea mai economicoa
să pentru volumul dat. tn alară
de aceasta, ea permite o rezisten
tă deosebită la mari presiuni, a- 
vind o greutate proprie mică.

Atunci, cind in anul 1967 „Ve- 
nus-4“ a pătruns pentru prima 
oară in atmosfera planetei, rela
tează omul de ştiinţă, pe Pămînt 
se ştiau prea puţine lucruri des
pre natura ei. Au fost necesare 
staţiile „Venus-5“ şi „Venus-6" 
care să completeze informaţiile 
obţinute, astiel incit să existe 
date suficiente, care să permită 
construirea capsulei de coborire 
a ultimei staţii.

In capsula de coborire nu- s-au 
putut face nici un fel de orificii 
sau deschizături pentru antene 
sau aparate de măsură deoarece 
ele ar fi deviat aparatul de la 
traiectoria prestabilită. Capsula 
are însă un capac care se des
chide şi dinăuntrul aparatului este 
propulsată o paraşută. Orificiul 
este „fereastra“ prin care atmo
sfera venusiană pătrunde spre a- 
parale de măsură.

Cele trei staţii automate prece
dente au stabilit că in atmosfera 
planetei Venus, după parcurgerea 
fiecărui kilometru la coborire, 
temperatura mediului înconjurător 
se încălzeşte cu aproximativ 8 
grade. Pentru a rezista acestei 
călduri, ca şi celei provocate de 
însăşi deplasarea capsulei, s-a 
realizat răcirea staţiei, Încă îna
inte ca ea să se apropie de pla
netă. Sensul acestei operaţii a 
constat in asigurarea unei rezer
ve de frig care să permită apara
tului o rezistenţă sporită Ia tem
peraturi mari.

*

arme către * Africa de Sud. Pers
pectivele aderării Marii Britanii 
la Piaţa comună în lumina ten
dinţelor protecţioniste care se 
manifestă atît din partea S.U.A. 
prin legea „Mils“ cît şi din partea 
„grupului celor 6“ care alcătuiesc 
Piaţa comună vest-europeană va

R.P. POLONA. Castelul din Malbork, una din cele mai puternice cetăţi de apărare din Europa, constituie 
o marc atracţie pentru turişti. Recent a fost deschisă aici o mare sală în care este expusă o colecţie de arme
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R.S.F. IUGOSLAVIA. Foto: resortul turistic montan Zabljak, dc pe 
muntele Durmitor, Republica Muntenegru. Muntele Durmitor este unul 

din cele mai pitoreşti • locuri
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•  ÎN DUPĂ-AMIAZA ZILEI DE MIERCURI, a fost des
coperit un nou mesaj al răpitorilor diplomatului elveţian 
Bucher. Ei cer guvernului să-şi asume un angajament ofi
cial de a elibera, în schimbul ostaticului deţinut, 70 de 
prizonieri politici.

Mesajul a fost găsit intr-un bar din Copacabana.
In mesaj se precizează că lista cu numele celor 70 va 

fi trimisă ulterior şi se cere ca persoanele respective să 
fie transportate în Algeria, Chile sau Mexic.

Au fost mistuite de flăcări peste 600 de case de locuit 
şi alte clădiri. Numărul celor rămaşi fără adăpost se 
ridică la aproximativ 2 000. Pagubele sínt estimate la 
4 milioane dolari.

•  GUVERNELE R.S. CEHOSLOVACE ŞI R.D.G. au sem
nat acordul comercial bilateral pe anii 1971—1975 şi pro
tocolul cu privire la schimbul reciproc de mărfuri pe 
anul 1971 anunţă agenţia C.T.E. Potrivit acestor docu
mente, volumul schimburilor reciproce de mărfuri va 
creşte într-o perioadă de cinci ani cu aproximativ 50 la 
sută faţă de perioada 1966—1970.

•  GUVERNUL ETIOPIEI A HOTÂRlT miercuri intro
ducerea situaţiei excepţionale în unele regiuni ale pro
vinciei Eritrea în scopul garantării securităţii publice şi 
menţinerii legalităţii şi ordinii.

Această măsură a fost determinată de intensificarea 
activităţii organizaţiei separatiste din Eritrea.

avut convorbiri cu un grup de deputaţi ai Skupştine! 
Federale, membri ai comisiilor de politică externă. Au 
fost abordate probleme privind activitatea celor două par
lamente în domeniul politicii externe, precum şi unele 
probleme de interes reciproc,

Coordonate

9  PARLAMENTUL TURCIEI a reînnoit încrederea acor
dată primului ministru Suleyman Demirel, In cursul unor 
dezbateri, iniţiate de partidele de opoziţie, Adunarea Na
ţională a Turciei a hotărît cu 309 voturi, contra 27 şi o 
abţinere, să nu dea curs cererilor de a se deschide o an
chetă parlamentară în legătură cu acuzaţiile de abuz de 
influenţă formulate de unele cercuri ostile guvernului 
împotriva lui Suleyman Demirel.

Votul de jjoi dimineaţa este apreciat de observatori 
politici din capitala Turciei ca un indiciu al stabilităţii 
majorităţii guvernamentale.

•  PRINTR-UN DECRET AL GUVERNULUI BOLIVIAN
au fost naţionalizate două dintre cele mai mari companii 
prelucrătoare de zahăr din ţară, care concentrau o pro
ducţie anuală de 88.000 tone de zahăr. Prin noul act al 
naţionalizării, întreaga producţie de zahăr din Bolivia a 
fost trecută sub controlul statului.

u n iversa le
•  IN ANUL 1971, SCHIMBURILE COMERCIALE DIN
TRE CHILE ŞI CUBA se vor cifra la aproximativ 20 mi
lioane dolari — a declarat Benjamin Matte, preşedintele 
Asociaţiei naţionale a agricultorilor din Chile, care, în 
numele Asociaţiei, a purtat în Cuba convorbiri cu repre
zentanţii organizaţiilor comerciale din această ţară. 
Schimburile dintre cele două ţări vor include atît pro
duse agricole, cît şi industriale.

•  BAZA AERIANA AMERICANA DE LA BIEN HO A,
situată la numai 23 kilometri de Saigon, a fost bom
bardată cu rachete de către forţele patriotice, în cursul 
nopţii de miercuri spre joi.

Corespondenţii agenţiilor de presă relatează, de ase
menea, că un convoi militar american a căzut într-o 
ambuscadă organizată de detaşamente ale F.N.E., pe 
şoseaua nr. 19 în zona Platourilor înalte.

O PARLAMENTUL BELGIEI a votat, în unanimitate, o 
moţiune în care condamnă înscenarea judiciară de la Bur
gos împotriva celor 16 patrioţi basci. Camera Deputaţilor, 
se spune în moţiune, se alătură sentimentelor de simpa
tie exprimate în Europa şi în alte ţări ale lumii faţă de 
patrioţii basci. Parlamentarii îşi exprimă, cu acest prilej, 
îngrijorarea faţă de soarta militanţilor basci şi cer auto
rităţilor spaniole să respecte drepturile elementare ale 
poporului spaniol.

•  IN ORAŞUL SAR ABURI, situat la 102 kilometri nord 
de capitala Tailandei, a izbucnit un violent incendiu, care 
a durat timp de 5 ore.

•  GERHARD SCHRÖDER, preşedintele Comisiei de po
litică externă a Bundestagului R,F. a Germaniei, care â 
sosit la Belgrad, la invitaţia parlamentului iugoslav, a

•  POTRIVIT UNUI COMUNICAT PUBLICAT DE CEN
TRUL NAŢIONAL DE STUDII SPAŢIALE DIN FRANŢA,
savanţii francezi care lucrează la Observatorul Pic du 
Midi din Bigorre au reuşit cu ajutorul laserului, să sta
bilească contactul cu reflectorul de fabricaţie franceză 
instalat la  bordul. staţiei sovietice. „Lunohod-1“.

Datele înregistrate de savanţii francezi ca şi informa
ţiile captate de astronomii sovietici de la Observatorul 
din Crimeea dovedesc buna funcţionare a reflectorului.
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